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Høringssvar fra Nørrebro Lokaludvalg vedr. høring om 
igangsættelse af skybrudsprojekter 

Lokaludvalget vil gerne rose de grønne elementer i vandhåndteringen, 
som giver en kvalitet i hverdagen til byen. 

Lokaludvalget har følgende forslag til forbedringer: 

 Hverdagsregnen bør så vidt muligt ikke ledes i kloak og til rensning, 
men til Søerne. Søerne mangler ofte vand og vil have fordel af bedre 
vandgennemstrømning. Det er ikke bæredygtigt at hælde regnvand i 
kloakkerne og til rensning, som så begge skal udvides i takt med 
klimatiske ændringer i vejrsystemerne. 

 Det bør undersøges om der i rensning og udledning til Søerne kan 
findes synergi med Sølund plejehjem, som også skal lede regnvand 
til Søerne. 

Hvis det ikke er muligt at hælde vandet i Søerne pga. miljøforhold, så bør 
vandet ledes til koblede vejtræer. Der er stor succes med dette på 
Frederiksberg (se fx Frederiksberg Forsynings Årsplan, 2018), så det er 
overraskende at København ikke arbejder med dette som løsning. Hvis 
træerne bruges som regnvandsopsamlere, kan forsyningen 
takstfinansiere træerne, i stedet for de skal findes i budget. 
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